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PM Rotel I (Dnr KS 2018/1743)

Begäran om yttrande över ansökan om nätkoncession 
gällande ombyggnation av del av markkabel mellan 
Högdalen till Högdalenverket i Stockholms kommun, 
Stockholms län
Remiss från Energimarknadsinspektionen
Remisstid den 7 februari 2019

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
1. Remissen besvaras med hänvisning till vad som sägs i promemorian. 
2. Paragrafen justeras omedelbart.

Föredragande borgarrådet Anna König Jerlmyr anför följande.

Ärendet

Ellevio AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om tillstånd att bygga 
och använda en kraftledning (nätkoncession för linje). Ansökan avser en 
ombyggnation av del av en markkabel mellan Högdalen till Högdalenverket i 
Stockholms kommun, Stockholms län. Den ska drivas med 220 kV (nominell 
spänning) och konstrueras för 245 kV (konstruktionsspänning). Det är 
Energimarknadsinspektionen som avgör om ledningen ska få tillstånd.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 
fastighetsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 
trafiknämnden, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd och Stockholms Stadshus 
AB som i sin tur har vidarremitterat ärendet till Stockholm Vatten och Avfall AB. 
Fastighetsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och trafiknämnden har inte inkommit 
med svar. Samtliga instanser har svarat med kontorsyttranden. Stockholms Stadshus 
AB avstår från att svara och hänvisar till Stockholm Vatten och Avfall AB:s yttrande.

Stadsledningskontoret är positivt inställt till förslaget men påpekar att projektet 
Stockholms Ström riskerar att försenas och därför bör flytten av ledningen 
genomföras så skyndsamt som möjligt.

Exploateringskontoret har inga invändningar mot förslaget givet att projektet 
samplaneras med övriga verksamheter i området.

Miljöförvaltningen är positivt inställda till förslaget 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har inga synpunkter på förslaget.
Stockholm Vatten och Avfall AB har inga synpunkter på ärendet förutsatt att ett 

avtal mellan parterna sluts i enlighet med de framtagna lösningarna.
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Mina synpunkter

Jag ser positivt på den föreslagna utbyggnaden av tunnelbanenätet, som föranleder att 
Ellevio behöver flytta sin koncessionspliktiga 220 kV-ledning. Det är en del av 
utbyggnaden av tunnelbanan i enlighet med 2013 års Stockholmsförhandling som 
staden är med och medfinansierar med nära 3 miljarder kronor samt möjliggör för 45 
900 nya bostäder i tunnelbanans influensområde. 

I övrigt hänvisar jag till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.
Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande.
1. Remissen besvaras med hänvisning till vad som sägs i promemorian.
2. Paragrafen justeras omedelbart.

Stockholm den 31 januari 2019

ANNA KÖNIG JERLMYR 

Bilagor
1. Markanvisningsavtal 1
2. Markanvisningsavtal 2 
3. Intentionsavtal
4. Remissen

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag.
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Remissammanställning

Ärendet

Ellevio AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om tillstånd att bygga 
och använda en kraftledning (nätkoncession för linje). Ansökan avser en 
ombyggnation av del av en markkabel mellan Högdalen till Högdalenverket i 
Stockholms kommun, Stockholms län. Den ska drivas med 220 kV (nominell 
spänning) och konstrueras för 245 kV (konstruktionsspänning). Det är Ei som avgör 
om ledningen ska få tillstånd.

Figuren nedan visar ungefärlig dragning av Ellevios föreslagna ledningssträckning.

Figur 1. Svartstreckad linje = illustrerad tolkning av Ellevios föreslagna 
ledningssträckning

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 
fastighetsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 
trafiknämnden, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd och Stockholms Stadshus 
AB som i sin tur har vidarremitterat ärendet till Stockholm Vatten och Avfall AB. 
Fastighetsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och trafiknämnden har inte inkommit 
med svar. Samtliga instanser har svarat med kontorsyttranden. Stockholms Stadshus 
AB avstår från att svara och hänvisar till Stockholm Vatten och Avfall AB:s yttrande.
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Stadsledningskontoret

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 18 december 2018 har i 
huvudsak följande lydelse.

Stadsledningskontoret anser att nätkoncession kan ges för Ellevios sökta sträckning.
Stadsledningskontoret ser positivt på den föreslagna utbyggnaden av tunnelbanenätet, som 

föranleder att Ellevio behöver flytta sin koncessionspliktiga 220 kV-ledning. Det är en del av 
utbyggnaden av tunnelbanan i enlighet med 2013 års Stockholmsförhandling som staden är 
med och medfinansierar med nära 3 miljarder kronor. 

Även projektet Stockholms Ström riskerar att försenas om tidplanen för denna 
ledningsflytt inte kan hållas. Det skulle innebära allvarliga negativa konsekvenser för länets 
behov av ökad eleffekt. 

Flytten av ledningen är därav enligt stadsledningskontoret viktig att genomföra så 
skyndsamt som möjligt. 

Den aktuella platsen är komplex med flera för staden parallellt viktiga processer som alla 
är prioriterade. Stadsledningskontoret konstaterar att stadens fastigheter Tippen 4 och 
Fotocellen 10 berörs av förslaget. Därutöver berörs den av AB Fortum Värme ägda 
fastigheten Tippen 1.

Förslaget berör även markområden som omfattas av stadsbyggnads-kontorets arbete med 
detaljplan för kv. Tippen med mera i stadsdelarna Högdalen och Fagersjö, S-Dp 2015–19270. 
Detaljplanearbetet har passerat samrådsskedet.

Stadsledningskontoret vill poängtera att Ellevios förslag till ny sträckning för 220 kV-
ledningen behöver samplaneras med övriga verksamheters intressen i området inom ramen 
för det pågående detaljplanearbetet för kv. Tippen med fler, S-Dp 2015–19270. En ny 
ledningssträckning behöver vara förenlig med den nya matavfalls-anläggningens läge och 
med utbyggnaden av värmeverket. 

Stadsledningskontoret bedömer att kriterierna ovan uppfylls och anser därmed att 
nätkoncession kan ges för Ellevios sökta sträckning. 

Stadsledningskontoret bedömer i likhet med miljö- och hälso-skyddsnämnden att 
ombyggnationen inte ger några negativa konsekvenser utifrån frågor om miljö och hälsa och 
att ytterligare skyddsåtgärder inte är nödvändiga.

Som svar på remissen ”Begäran om yttrande över ansökan om nätkoncession. Ansökan 
avser en ombyggnation av del av en markkabel mellan Högdalen till Högdalenverket i 
Stockholms kommun, Stockholms län” hänvisas till vad som sägs i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande.

Exploateringskontoret
 
Exploateringskontoret kontorsyttrande daterat den 17 december 2018 har i 
huvudsak följande lydelse.
 
Ellevios förslag till ny sträckning för 220 kV-ledning behöver samplaneras med övriga 
verksamheters intressen i området inom ramen för det pågående detaljplanearbetet för kv. 
Tippen mm, S-Dp 2015 – 19270. En ny ledningssträckning måste vara förenlig med den nya 
matavfallsanläggningens läge och med utbyggnad av värmeverket. Under förutsättning att 
ovanstående uppfylls har exploateringskontoret inga invändningar mot förslaget.
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Miljöförvaltningen

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 19 december 2018 har i huvudsak 
följande lydelse.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för ombyggnation av 
markkabel mellan Högdalen och Högdalenverket. Nämndens bedömning är att 
ombyggnationen inte ger några negativa konsekvenser utifrån frågor om miljö och hälsa. Till 
koncessionsansökan hör en liten miljökonsekvensbeskrivning (MKB) i vilken redovisas att 
ledningssträckningen på cirka 200 meter inte berör några identifierade naturmiljö-, 
kulturmiljö-, eller friluftslivsintressen samt att närmaste bostadshus ligger på ca 500 meters 
avstånd. Nämnden bedömer att ytterligare skyddsåtgärder inte är nödvändiga.

Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltning

Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 
januari 2019 har i huvudsak följande lydelse.

Förvaltningen har inga synpunkter på den föreslagna flytten av markkabeln. Den nya 
sträckningen påverkar inte områden som förvaltningen ansvarar för, eftersom den ligger inom 
Farsta stadsdelsområde.

Stockholm Vatten och Avfall AB

Stockholm Vatten och Avfall AB:s yttrande daterat den 14 januari 2019 har i 
huvudsak följande lydelse.

Stockholm Vatten och Avfall AB har tagit del av underlaget avseende nätkoncession
för ombyggnation av del av markförlagd 220 kV kraftledning mellan station Högdalen
och Högdalenverket och vill med anledning härav framföra följande synpunkter.

I enlighet med vad som anges i MKB Bilaga_1_samrådsredogörelse_180928 punkt
3.3 Företag Stockholm Vatten och Avfall AB har parterna enats om lösningar till de
uppkomna, och i samrådsbemötandet listade, frågeställningarna. Slutlig utformning av
avtalet mellan parterna pågår.

Under förutsättning att ovanstående avtal mellan Stockholm Vatten och Avfall AB
och Ellevio AB tecknas i enlighet med de framtagna lösningarna har Stockholm
Vatten och Avfall inga ytterligare synpunkter på koncessionsansökan.
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